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„Život vyžaduje překonávání překážek. A k tomu 
je potřeba nejen mozek, ale i svaly.“

RADEK CIKL, 
náměstek hejtmana 
Libereckého kraje
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Liberecký kraj a organizační výbor 10. Zimního evropského olympijského festi-
valu mládeže (EYOWF) 2011 iniciovaly unikátní výzkum mezi mládeží v regionu. 
Počátkem roku ho provedla společnost Factum Invenio. Smysl tohoto projektu 
přibližuje Petr Doležal, předseda správní rady obecně prospěšné společnosti 
EYOWF 2011.

Petr Doležal: 
Chceme vtáhnout mládež do hry
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Co prozradil výzkum
Čtěte na straně 2

Střípky z příprav festivalu
Čtěte na straně 2

Petr Doležal, předseda správní rady obecně prospěšné společnosti EYOWF 2011, býval vynikajícím auto-
mobilovým závodníkem a také dnes má ke svému koníčku hodně blízko

Studenti odpovídali na otázky ze čtyř tematic-
kých okruhů - vztah ke sportu a pohybu, kvalita 
tělesné výuky ve školách, podmínky ke sportu 
a vybavení sportovišť, oblíbené volnočasové 
aktivity a životní styl. Ve dvanácti středních        
a základních školách v devíti největších měs-
tech libereckého regionu odpovědělo na dota-
zy 777 respondentů ve věku 15 – 20 let. 

Proč se vůbec tak rozsáhlý výzkum prováděl?
Závěry vyplývající z tohoto výzkumu budou 
využity ve dvou oblastech. Naším cílem je, aby 
veřejnost – a především mládež – nevnímala 
EYOWF 2011 pouze jako sportovní akci, ale 
také jako významnou společenskou či kulturní 
událost. Na základě výsledků výzkumu proto 
připravíme takový doprovodný program pro 
mládež, abychom ji aktivně zapojili do přípravy 
i průběhu samotného festivalu. Dalším naším 
záměrem bylo, abychom získali poznatky, kte-
ré resort školství Libereckého kraje využije ke 
zkvalitnění či obohacení své činnosti. 

Co konkrétního se například v odpovědích 
mladých lidí objevilo?
Výsledky výzkumu potvrdily nepříliš lichoti-

vou realitu. V Libereckém kraji denně sedí u 
počítače sedmašedesát procent mladých lidí, 
zatímco například sportovním aktivitám se 
věnuje pouze devatenáct procent. Sportov-
ní činnost minimálně třikrát až pětkrát týdně 
preferuje pouze čtyřicet pět procent mládeže. 
Tyto závěry jsou bezpochyby alarmující.

Jakou formou chcete zaujmout mládež a vtáh-
nout ji do atmosféry zimního festivalu 2011?
Jednu z hlavních aktivit představuje speciál-
ní program pro školy, který se zaměří přede-
vším na žáky a studenty v Libereckém kraji, 
ale také v dalších místech České republiky. 
Aktivity budou mít soutěžní, informační i 
vzdělávací charakter, ale prvořadým cílem 
samozřejmě bude, abychom mladým lidem 
nabídli alternativní pohybové aktivity, rozhý-
bali je a pokud možno trvale přivedli k pravi-
delnému sportu.

Jak zjistíte, že výsledky výzkumu jste správně 
zhodnotili a že sportující mládeže přibylo?
Máme v plánu podobný výzkum zopakovat 
znovu zhruba za dva roky – po skončení sou-
těží EYOWF 2011.

Byli  jsme v Dubrovníku
Delegace EYOWF 2011 ve složení Martin Dit-
rich (finanční ředitel), Kateřina Nyčová (výkonná 
ředitelka) a Roman Kumpošt (poradce projektu) 
se zúčastnila semináře evropských olympijských 
výborů v Dubrovníku. Nejdůležitějším bodem 
programu delegace bylo jednání s předsedou 
mládežnické komise Guido de Bondtem. „Pro-
brali jsme na něm veškeré aktuální důležité otáz-
ky. Zejména jsme si nechali odsouhlasit některé 
změny v organizaci festivalu, program festivalu, 
soutěžní kategorie a účastnické kvóty,“ řekla po 
návratu Kateřina Nyčová.

Pochvala za anglickou premiéru
V květnu vydal organizační výbor EYOWF 2011 
první číslo zpravodaje v angličtině, který se           
v zahraničí setkal s pozitivním ohlasem. „Gratu-
luji vám k prvnímu číslu zpravodaje. Domnívám 
se, že je to správná cesta k propagaci festivalu. 
Těším se už na další vydání,“ napsal například 
po obdržení prvního čísla předseda koordinační 
komise EYOF Janko Dvoršak ze Slovinska.

Olympionici jako propagátoř i
Při propagaci nadcházejících významných 
mládežnických akcí v Libereckém kraji (ODM 
2010 a EYOWF 2011) pomohou pořadatelům 
také bývalí českoslovenští a čeští olympionici.  
Zúčastní se besed o sportu s mládeží, autogra-
miád a výstav. Ve spolupráci s Českým olym-
pijským výborem a Klubem olympioniků budou 
osloveni nejúspěšnější reprezentanti, aby za-
stupovali všech čtrnáct krajů republiky.



  a r e á l y ,  k t e r é  s e  s t a n o u  d
ě j i š t ě m  E Y O W F  2 0 1 1

Č í s l o  m ě s í c e

EYOWF 2011 

info

500

d
e

s
ig

n
 b

y
 l

is
td

e
s

ig
n

Kluby pomohou s dobrovolníky
Organizační výbor EYOWF 2011 se obrátil 
na sportovní kluby s nabídkou spolupráce 
při organizaci festivalu. Dopis klubům je 
součástí kampaně pro sestavení pořada-
telského a dobrovolnického týmu festivalu. 
Členové klubů jsou vítanými posilami přede-
vším pro svoji znalost sportovního prostředí 
a zkušenosti při pořádání soutěží.
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Co prozradil výzkum
rou děti tělesné výchově přiřadily, je dvojka (38 
%). Jedničku  dalo 32 %, pětku jen 3 % dotazo-
vaných.
► Ke sportu přivádí děti nejčastěji rodiče nebo 
další dospělí členové rodiny, což uvedla třetina 
odpovídajících. Pětina dětí dala na radu kamará-
da, stejný počet si vybral svůj sport sám.
► O společenském a politickém dění se mladí 
nejčastěji dozvídají z televize (69 %) a internetu 
(51 %). Od rodičů je informováno pouze sedm 
procent dětí. Velmi obdobná situace je u sdělo-
vání sportovních informací.

Výzkum na dvanácti středních a základ-
ních školách byl zaměřený na volnoča-
sové aktivity a životní styl. Jaké jsou 
jeho nejzajímavější poznatky?

► Ve volném čase se mladí lidé nejčastěji věnu-
jí počítači a sledování televize. U počítače tráví 
čas 67 % dětí denně nebo téměř denně, u tele-
vize 50 %. 
► S dostupností sportovišť ve svém okolí je 
spokojeno 59 % mladých, opačného názoru je 
28 %.
► Nejvíce postrádaným sportovištěm je u 
respondentů bazén (8 %). Sedmašedesáti 
procentům odpovídajících žádné sportoviště 
nechybí.
► Největší kritika úrovně sportovišť a možnosti 
sportovního vyžití zazněla z Frýdlantu, nejspo-
kojenější byli mladí z Jablonce nad Nisou.
► Hodiny tělesné výchovy na školách jsou hod-
noceny poměrně dobře. Průměrná známka, kte-

Minimálně tolik dobrovolníků 
potřebuje organizační výbor 
k vytvoření EYOWF TEAMU

Střípky z příprav festivalu
z a  k u l i s a m i

Studentská (vý)pomoc
Vzájemnou spolupráci navázal organizační 
výbor EYOWF 2011 se studentským portá-
lem my.cz. Tento unikátní projekt, který si 
vytvářejí vysokoškoláci, má za cíl spojit stu-
denty všech škol napříč celou zemí. Server 
my.cz přináší aktuální informace ze student-
ského prostředí a svým zaměřením je ideální 
pro prezentaci festivalu i pomoc při vytváření 
týmu dobrovolníků – EYOWF TEAMU.

Kraj pomůže s propagací
S prezentací EYOWF 2011 na veřejnosti 
pomůže v budoucnu také Liberecký kraj. 
Při veletrzích a akcích na podporu cestov-
ního ruchu v rámci České republiky, jichž 
se zúčastní, bude návštěvníky seznamovat 
formou propagačních materiálů s festivalem 
i jeho bohatým doprovodným programem.

Recept proti nudě
O marketingovou spoluúčast při EYOWF 

2011 mají zájem další partneři. Podporu 
přislíbila česká centrála cestovního ruchu 
CzechTourism. Informace o akci bude na-
příklad nabízet také server kudyznudy.cz. 
Nově byla navázána spolupráce s informač-
ním Eurocentrem Liberec.

Sportoviště vybrána
Organizační výbor EYOWF 2011 ukončil 
výběr sportovišť, ve kterých se festival 
uskuteční. V těchto dnech se jedná o pod-
mínkách s jednotlivými provozovateli. 
A kde že budou mladí sportovci soutěžit? 
Na Ještědu proběhnou závody v alpském 
lyžování, skoku na lyžích a severské kom-
binaci. Ve Vesci se poměří běžci na lyžích 
a závodníci v severské kombinaci, biatlon 
se uskuteční v jabloneckých Břízkách, 
Rejdice přivítají snowboardingové sou-
těže. Lední hokejisté sehrají své zápasy 
v liberecké Tipsport areně, krasobruslaři 
se představí ve Svijanské areně.

Mladí vítají EYOWF 2011
Více než dvě třetiny mladých lidí (68 procent) 
považují za pozitivní, že se v Libereckém kra-
ji konají různé mezinárodní sportovní akce 
určené mládeži. Tuto pozitivní zprávu pro 
organizátory EYOWF 2011 přinesl marketin-
gový výzkum prováděný mezi středoškoláky 
v libereckém regionu. Svůj nesouhlas naopak 
vyjádřilo pouhých šest procent. Liberecký kraj 
je kromě 10. Zimního evropského festivalu 
mládeže (EYOWF) 2011 také pořadatelem 
Her IV. zimní olympiády dětí a mládeže 2010.
 

Skočí si i dívky
Sportovní program 10. Zimního evropské-
ho olympijského festivalu mládeže 2011 se 
rozrostl o další disciplínu – skok na lyžích 
dívek. Z můstků na Ještědu budou skákat, 
podobně jako v případě chlapců, závodnice 
narozené v letech 1994 a 1995.

cože?
bazén!
nevědí, že tam 
roztajou???!!!


